
 

 

 

Zápis ze dne  16. 6. 2011 

 

z obhajoby doktorské disertační práce 

  

Ing. Jiřího Aliny 

 

na téma:  

Faktory regionálního růstu a rozvoje (se zaměřením na silniční dopravu)  

 

Přítomni: doc. Ing. Jiří Jelínek, CSc., doc. Ing. Ľubomír Gurčík, CSc., doc. 

Ing.Martin Macháček, Ph.D., doc. Ing.Ivana Faltová 

Leitmanová, CSc., doc. Ing. Ladislav Rolínek, Ph.D., doc. Ing. 

Alexander Chlaň, Ph.D.,prof. RNDr. Havlíček, CSc., doc. Ing. 

Milan Jílek, prof. Ing. Emil Svoboda, CSc.,  

Omluveni:  

 

Předseda komise: doc. Ing. Jiří Jelínek, CSc. 

Místopředseda komise: doc. Ing. Ľubomír Gurčík, CCS 

 

Komise:  doc. Ing. Martin Macháček, Ph.D. 

 prof. Ing. Emil Svoboda, CSc. 

 doc. Ing. Ladislav Rolínek, Ph.D.  

 doc. Ing. Alexander Chlaň, Ph.D. 

 doc. Ing. Ivana Boháčková, CSc. 

 doc. Ing. Milan Jílek, CSc. 

 prof. Ing. Drahoš Vaněček, CS   

 



Oponenti:  doc. Ing. Alexander Chlaň, Ph.D. 

 doc. Ing. Ivana Boháčková, CSc. 

 doc. Ing. Jiří Jelínek, CS. 

 

Školitelka:  doc. Ing. Ivana Faltová Leitmanová, CSc. 

I. Program a průběh jednání 

1. Veřejné zasedání 
 
 

1) Zahájení       

a) Přivítání členů komise, oponentů, školitele, uchazečů, hostů 

b) Konstatování, že kandidát splňuje podmínky  

 

2) Předseda sdělil název disertační práce 

3) Předseda seznámil s publikační činností 

4) Předseda seznámil s posudkem  

5) Předseda požádal členy komise o zahájení zkoušky zaměřené na ověření 

aplikace poznatků a problematiky související s tématem disertační práce. 

 

 

 

 

Doc.Ing. Alexander Chlaň, PH.D. 
 

 Proč jste pro stanovení nákladů kongesce na silnicích první třídy použil 
průměr minimálních hodnot pro osobní a nákladní vozidla dohromady, 
a nikoli spíše střední hodnoty?  

  
 Proč u všech zmíněných ukazatelů uvádíte hodnoty za všechny kraje 

ČR, vč. Prahy, jen u hustoty obyvatelstva nikoliv a zde Praha chybí?  
 
 
 
 
 
 

 



           doc. Ing. Ivana Boháčková, CSc.  
  
 Mohl by autor zdůvodnit své návrhy k úhradě nákladů na kongesci? 
  

  Proč autor svá tvrzení opírá o skutečnosti jednoho roku a jaký je trend 
ve vývoji relevantních dopravních parametrů v JČ kraji?  

  
 
 

 
 

 

 doc. Ing. Jiří Jelínek, CSc. 
 

 Lze výsledky obsažené v práci srovnat s poznatky a zkušenostmi z 

jiných zemí 

  

 Jak může případně ovlivnit plné uvedení plánované dálniční sítě v 

Jihočeském kraji dopravní situaci v jeho rámci? 

  

 V práci jsou uvedeny výsledky projektu UNITE obsahující ocenění 

hodnoty času v euro. Je možný prostý přepočet uvedených hodnot na 

Kč?  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

Otevřená vědecká rozprava 
 



       
 
 
 
   
 

         
 

 
  

     doc. Ing. Milan Jílek, Ph.D. 
 Dopravní struktura je tvořena různými druhy přepravních systémů. Jaká 

je provázanost, zejména v JČ kraji, s ohledem na racionální využívání 
rozličných forem dopravy a jakou roli zde může sehrát státní správa? 

 Je možno na základě výpočtu nákladů dopravní kongesce 
v jednotlivých krajích a na jednotlivých komunikacích přistoupit ke 
zpoplatnění silniční dopravy (nákladní a osobní)? Doporučoval byste 
tento postup?  

 
 
 
 

 
 
 
 

     doc. Ing. Martin Macháček, Ph.D. 
 Proč autor opírá svá tvrzení o data jednoho roku a jaký je tedy trend ve 

vývoji relevantních dopravních parametrů v JČ kraji?  
 

 
 
 
 

 

2. Neveřejné zasedání 

- Uchazeč byl vyzván k odchodu, zůstali pouze oponenti, školitel a členové 

komise 

- Byl zhodnocen průběh a výsledek obhajoby 



 

Usnesení 

   Celkové hodnocení práce: 
   Autor na základě skutečností prokázal teoretické i praktické znalosti 

odpovídající požadavkům absolventa doktorandského studia.  
 

 

 

 

3. Veřejná část  

- Místopředseda pogratuloval uchazeči k udělení vědeckého titulu 

- Uchazeč poděkoval. 

 

 

Na základě celkového posouzení disertační práce byl 

Ing. Jiřímu Alinovi přiznán vědecký titul. Ph.D. 

 

 

 

 

 

 

Zapsala: Jana Solničkou                  


